
Až budete číst tento článek, budou prázdniny za svojí polovinou. Veliká vedra na konci června zavedla 

valnou část lidí do rybníků a koupališť, rodinné bazény si také přišly na své. Ve Zlonicích bývala kdysi 

plovárna na „plovce“. Byla to nejen relaxační záležitost, ale i společenská. Potom bylo vybudováno 

koupaliště za pivovarem. Budovalo se v akci „Z“, tedy zadarmo, brigádnicky. Stavbu provázely potíže 

s velkým přítokem vody a se spodní vodou, která prosakovala budovanými betony. Čím více se blížil 

konec stavby, tím méně vody přitékalo, až se přítok zastavil úplně. Voda se čerpala ze studny v pivovaru 

a ze studny z placu, nyní za hasičárnou. Vodní masa v koupališti byla tak veliká, že se nedala upravit. 

Nejenže byla již v polovině sezony nevábná, ale byla i nevhodná pro rekreační využití. O další využití se 

pokusili rybáři. Upravili nátok z potoka, nasadili násadu malých rybiček. Po čase je slovili a převezli do 

velkých rybníků. Našli se však šprýmaři, kteří do nádrže hodili dravce a rybáři na podzim vylovili pár 

kousků, takže není divu, že od této činnosti upustili. Rada městyse se situací kolem prázdné nádrže 

zabývala několik let a rozhodla se vyhovět žádostem mladých maminek i starších občanů a začala 

pracovat na vybudování zóny klidu. Prostoru, který by mohl sloužit pro vycházky, odpočinek a setkávání 

se. Nejedná se jenom o prosté zavezení koupaliště, ale i o úpravu přilehlých prostor. K tomu byly vypra-

covány dvě studie a byla dána možnost veřejnosti, aby se k nim vyjádřila. Zastupitelstvo městyse na 

veřejném zasedání rozhodne, která studie bude použita. Osobně si myslím, že si Zlonice parkovou 

úpravu těchto, nyní nevábných míst, zaslouží.

Malinko k investicím: buduje se chodník od sokolovny k ul. Jiráskova, opravuje se fasáda na základní 

škole. Hledáme dodavatele opravy ulice Pippichova s chodníky a parkovištěm, opravy kanalizace 

a povrchů v části ul. K Vypichu, Purkyňova a Třebízského. Rovněž ulice Nerudova volá po opravě kanali-

zace a následně povrchu ulice. Pokud nám zbydou peníze, opravíme chodník v ul. Nádražní. Vím, že 

jsem vás již o těchto akcích informoval, ale opakování je matka moudrosti.

Studie na výstavbu vodovodu ve Břešťanech a Tmáni je hotová a nyní k ní probíhá vyjadřovací řízení.

Ve Břešťanech a Tmáni je hotová tlaková kanalizace. Čistírna odpadních vod je v provozu. Přes 70% 

domácností je odzkoušených a můžou se připojit na kanalizaci. Čím dříve to bude, tím lépe. Lépe bude 

pracovat ČOV. Platit za stočné se bude za období od listopadu 2019 do února 2020. První faktura tedy 

přijde v březnu 2020.
Stále hledáme zájemce o obsluhu ČOV ve Tmáni. Pracovní doba pohyblivá, odměna stálá.

Přeji krásný zbytek léta a prosím - třiďte odpad.

         

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

Antonín Chochola

zlonický
zpravodaj

www.zlonice.cz srpen 2019
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OBRAZEMÚřad městyse informuje...

RMZ schvaluje:

274 01 Slaný za nabídkovou cenu 
706 170,66 Kč včetně DPH s termín realizace do 31. 8. 2019; 
• vypsání výběrových řízení na opravu místních komunikací – po podání 
nabídek rozhodne Rada o jejich realizaci; 
• výměnu bytu  č. 2 do bytu č. 10 v č.p. 1 ve Zlonicích;  
• odměnu ředitelce MŠ Zlonice za I. pololetí 2019;
• výrobu a instalaci informačních cedulí u rybníka V Brůdku o výskytu 
živočichů, květin a jiných přírodovědných zajímavostí tohoto místa.

RMZ ruší záměr prodeje obecních bytu do družstevního vlastnictví.

RMZ povoluje prodejní místo za účelem stánkového prodeje zmrzliny a 
podobných výrobků po dobu letní sezóny 2019 za místní poplatek ve 
výši 20 Kč/den od 1. 7. 2019.  

RMZ souhlasí:
• s udělením licence pro ČSAD Slaný s.r.o., Lacinova 1366/10, 274 01 
Slaný k provozování vnitrostátní linkové osobní dopravy pro linku 
220590 Vraný-Slaný-Nové Strašecí;
• s udělením licence pro ČSAD Slaný s.r.o., Lacinova 1366/10, 274 01 
Slaný k provozování vnitrostátní linkové osobní dopravy pro linku 
220594 Slaný-Poštovice-Zlonice;
• s udělením licence pro ČSAD MHD Kladno a.s., Železničářů 885, 272 80 
Kladno-Kročehlavy,  k provozování vnitrostátní linkové osobní dopravy 
pro linku 221590 Vraný-Slaný-Nové Strašecí.

RMZ schvaluje:
• změnu Účetního odpisového plánu pro rok 2019 z důvodu zrušení 
záměru prodeje bytů do družstevního vlastnictví; 
• Smlouvu o veřejných službách ve veřejné linkové dopravě v systému 
Pražské integrované dopravy na období 24.08.2019 – 30.11.2024 
s Hlavním městem Praha, zastoupeným organizací ROPID, se sídlem 
Rytířská 406/10, 110 00 Praha 1;

za 37 488 Kč + roční udržovací poplatek 10 070 Kč;
• pořízení laptopu pro potřeby účtárny;

-
bil ve výši 10 000 Kč  na oslavy 140. výročí založení SDH Zlonice.

RMZ bere na vědomí:
• Oznámení KÚ Praha o zahájení řízení o povolení výjimky z ochranných 
podmínek zvlášť chráněných živočichů: mlžů, raků, obojživelníků, plazů, 
ryb a mihulí – záchranné transfery, Průzkumy; 
• Informaci ředitele ZŠ Zlonice o provedené prověrce BOZP ve školním 
roce 2018-2019.  

Usn.č. 1
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje zapisovatelkou paní Štroblo-
vou Dagmar.
Usn.č. 2
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje ověřovateli zápisu Kosa Milana 
a Slavíkovou Lenku. 

Usn.č. 3
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje Program ZMZ 4/2019.
Usn.č. 4
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje umístění rychlostního radaru 
do obce Vyšínek.
Usn.č. 5
Zastupitelstvo městyse Zlonice bere kontrolu plnění usnesení na 
vědomí. 
Usn.č. 6
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje Úpravu rozpočtu č. 2/2019.
Usn.č. 7
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje Závěrečný účet Městyse 
Zlonice za rok 2018. 
Usn.č. 8
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje Účetní závěrku za rok 2018.
Usn.č. 9
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje Odpisový plán Městyse 
Zlonice pro rok 2019.  
Usn.č. 10
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje účetní závěrku MŠ Zlonice za 
rok 2018 a rozdělení zisku ve výši 93 188,30 Kč tak, že částka 78 188,30 
Kč bude převedena do rezervního fondu a částka 15 000 Kč bude 
převedena do fondu odměn.   
Usn.č. 11
Zastupitelstvo městyse Zlonice neschvaluje prodej domu č.p. 87 
v Riegrově ul. ve Zlonicích.  
Usn.č. 12
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje prodej domu s č.p. 567 
v k.ú. Zlonice formou aukce za vyvolávací cenu 375 790 Kč.  
Usn.č. 13
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje pronájem pozemku parc.
č. 13/1 v k.ú. Zlonice o výměře 855 m2 za roční nájem 400 Kč manželům 
Mgr. Jan Tůma a Ing. Jana Tůmová, bytem Zlonice, Husova 94, na dobu 
neurčitou s platností od 1. 7. 2019 s výpovědní lhůtou 3 měsíce.
Usn.č. 14
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje Bytovému družstvu Čtyřstov-
ka, se sídlem Zlonice, Nádražní 400, pronájem pozemku parc.č. 200/8 
v k.ú. Zlonice o výměře 1 685 m2, vedený jako zahrada, na dobu 
neurčitou, s cenou 1 Kč za 1m2 ročně od 1. 9. 2019 a s výpovědní lhůtou 
36 měsíců. 
Usn.č. 15
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje prodloužení názvu ulice 
Riegrova od č.p. 207 až k č.p. 578 v k.ú. Zlonice. 
Usn.č. 16
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 
břemene – služebnosti IP-12-6007052, p.č. 480/5-NN, Pavel Volráb, za 
jednorázovou částku 1 300 Kč bez DPH. 
Usn.č. 17
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 
břemene-služebnosti č IE-12-6006016/004 k uložení kabelu NN v k.ú. 
Vyšínek, za jednorázovou náhradu 1 000 Kč bez DPH.
Usn.č. 18
Zastupitelstvo městyse Zlonice ruší OZV č. 5/2002 – Řád veřejného 
pohřebiště.
Usn.č. 19
Zastupitelstvo městyse Zlonice schvaluje podání žádosti o dotaci 
z programu „Zaměstnanost“.
Usn.č. 20
Zastupitelstvo městyse Zlonice bere Zprávu o činnosti Rady a úřadu od 
posledního zasedání zastupitelstva na vědomí.
Usn.č. 21
Zastupitelstvo městyse Zlonice ukládá Kontrolnímu výboru prověřit 
docházku, náplň činnosti a vyplácení mzdových prostředků pracovníků 
Památníku AD ve Zlonicích s termínem do příštího zastupitelstva, tj. září 
2019. 
Usn.č. 22
Zastupitelstvo městyse Zlonice bere Informaci o přípravě a průběhu 
investičních akcí na vědomí.

Výpis usnesení z Rady MZ 
č. 13/2019 ze dne 26. 06. 2019

Výpis usnesení z Rady MZ 
č. 14/2019 ze dne 18. 07. 2019

Usnesení ze 4. zasedání ZMZ, konaného 
dne 13. 6. 2019 od 18:00 hodin v KC Zlonice
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Integrace Slánska...

INTEGRACE SLÁNSKA
V sobotu 24. srpna 2019 dojde k rozšíření systému Pražské 
integrované dopravy (PID) do oblasti Slánska. Na jednu 
jízdenku bude možné jezdit autobusy i vlaky v rámci 
zaintegrovaných oblastí Středočeského kraje, ale také 
například pražskou MHD. Díky Tarifu PID cestující ušetří 
zejména při pravidelném dojíždění. Na linkách PID lze 
v rámci pásmové i časové platnosti libovolně přestupovat 
mezi jednotlivými linkami různých dopravců. Budou platit 
standardy PID a provoz bude hlídán koordinačním 
dispečinkem.
V pracovním týdnu od 26. do 30. 8. 2019 bude provoz 
zajištěn již v plném poprázdninovém jízdním řádu, 
v provozu nebudou pouze školní spoje.
Integrace na Slánsku přináší kvalitnější i častější dopravní 
spojení, vznikají nová přímá propojení jednotlivých 
regionů Středočeského kraje, a to i o víkendech (například 
mezi Prahou, Kladnem či Rakovníkem). Jízdní řády 
autobusů jsou lépe koordinovány s vlaky i mezi sebou 
navzájem, zároveň jsou intervaly zpravidelněny 
a přizpůsobeny aktuálním potřebám. Pro větší přehled-
nost pro náhodné i pravidelné cestující bylo výrazně 
zjednodušeno vedení linek. Jízdní řády byly připravovány 
ve spolupráci s dopravci, kteří provoz nových či prod-
loužených linek zajišťují.
Pro telefonické dotazy je k dispozici telefonní linka Zákaz-
nického centra Pražské integrované dopravy: 234 704 560 
(pracovní dny 6:00 – 20:00, víkendy a svátky 8:00 – 
18:00).
Bohužel se nám do redakční uzávěrky nepodařilo zajistit 
jízdní řády, které budou ode dne integrace platné. Jakmile 
je obdržíme, ihned zveřejníme na webových stránkách 
městyse www.zlonice.cz a autobusových zastávkách. Též 
budou součástí dalšího vydání Zlonického zpravodaje.

Integrované spojení mezi Slaným a Prahou
Spojení mezi Slaným a Prahou zajistí tři autobusové linky 
– zastávková linka 342 a rychlíkové linky 388 a 389.
Linka 342 kromě Slaného a Prahy obslouží obce v okolí 
dálnice D7 – Knovíz, Jemníky, Pchery, Brandýsek, 
Stehelčeves, Středokluky a Kněževes a pojede i okolo 
pražského Letiště Václava Havla (zastávka „Praha, 
U Hangáru“).
Linka 388 je vedena ze slánského sídliště (ze zastávky 
Slaný, Arbesova“) přes slánské autobusové nádraží 
a kolem pražského letiště až do Prahy.
Nejrychlejší spojení zajistí linka 389 Praha–Slaný–Louny, 
která ve Slaném kromě autobusového nádraží obslouží 
zastávky „Slaný, Šultysova“, „Slaný, Sokolovna“, „Slaný, 
Tuřanská“ a dále bude přes obce Třebíz a Hořešovice 
pokračovat až do Loun.

Integrované spojení mezi Kladnem a Slaným
Páteřní a nejfrekventovanější linkou zůstane i nadále linka 
číslo 609, která bude na území Slaného prodloužena až do 
zastávky „Slaný, Rabasova“, a tak bude více sloužit i pro 
dopravu v rámci samotného města Slaný. S ohledem na 
vysoké vytížení se na linku 609 připravuje nasazení 
kapacitních kloubových autobusů.
Spojení měst Kladno a Slaný bude zajištovat i linka 617, 
která zde bude posílena a mezi Kladnem a Libušínem 
vedena kratší a atraktivnější trasou přes Rozdělov. Více 

spojů linky 617 bude průjezdných přes město Slaný, čímž 
vznikne přímé a častější spojení Velvarska s Kladnem. 
Mezi Kladnem a Smečnem bude tato vedena společně 
s linkou 627 (původně 607), kde se budou vzájemně 
prokládat a tvořit pravidelné souhrnné intervaly.
Linka číslo 627 (původně 607) bude ze Smečna prodlouže-
na až do Slaného přes obce Hradečno, Ledce a Přelíc, čímž 
nahradí stávající linku 220063 (Slaný–Ledce–Kladno) 
a umožní zefektivnění provozu.
Funkci stávající linky 608 nově převezme posílená linka 
617 a prodloužená linka 399, a částečně také linky 609 
a 627, proto bude linka 608 zrušena. V trase Smeč-
no–Hrdlív–Třebichovice–Libušín nově zajistí spojení linka 
587.
Linka 612 bude z Knovízi odkloněna do obcí Podlešín, 
Zvoleněves, Kamenný Most a Slatina, kde nahradí zruše-
nou stávající linku 622 (s ohledem na přečíslování linek 
v Kladně je linka 622 vedena nově v trase Okoř–Kladno, viz 
výše).  Mezi Kladnem a Pchery bude linka 612 nově jezdit 
častěji, nahradí tak i linku 622. Přímé spojení Kladna a 
Slaného namísto stávající linky 612 je zajištěno posílenými 
linkami 609 a 617. Pro spojení města Slaného s obcemi 
Pchery a Jemníky bude nově sloužit linka 342 a do Knovízi 
a Netovic také linka 456.
Místo zajíždění linky 612 do Slaného budou v zastávce 
„Pchery, Theodor“ zajištěny garantované přestupy mezi 
linkami 342 a 612.

Integrace severní části Slánska
Páteřní regionální linkou se stane linka 590 spojující 
městys Vraný, městys Zlonice s městy Slaný, Nové 
Strašecí, Stochov, Smečno, a také s obcemi Lány, 
Rynholec a Kačice. Linka 590 bude v provozu v pravidel-
ných intervalech v pracovní dny i o víkendech. Na vybrané 
spoje linky 590 bude ve Vraném přímo (bez přestupu) 
navazovat linka 591 jedoucí do Klobuk, kam zajistí 
převážně školní spojení.
Další významná linka 650 pojede ze Slaného do Radešína, 
kde bude zajištěna návaznost na linku v systému Doprava 
Ústeckého kraje jedoucí do severočeského města 
Litoměřice.
Do severních Čech bude pokračovat páteřní linka 389 od 
Prahy přes Slaný až do města Louny. Kromě spojení 
velkých měst zajistí rovněž doplňkovou obslužnost obcím 
v okolí silnice I/7 (Třebíz, Hořešovice, Hořešovičky a 
Panenský Týnec).
Tato oblast bude dále doplněna linkami 594 a 592. Linka 
594 zajistí spojení města Slaný s obcemi Žižice, Hobšovice, 
Skůry, Kmetiněves, Poštovice a Jarpice. Jeden pár spojů 
linky 594 zajistí obcím na trase spojení do základní školy 
ve Zlonicích. V úseku Slaný–Skůry bude pravidelně 
prokládána se stávající linkou 593.

    



„Čekal jsem na reakci a ona přišla….“
Přesto, že vzájemné vzkazy přes média nepovažuji 
za ideální formu komunikace, zvolila jsem odpověď 
prostřednictvím ZZ proto, že autora článku, po-
depsaného jménem Myšička, neznám.
Nenapadlo by mne, že věta, která klidně a rozumně 
konstatuje pravdu, a sice že „nabílení křížku proti 
hřbitovu, které, i když asi vedeno dobrým úmyslem, 
se příliš nezdařilo“, vyvolá tak obsáhlou reakci. Navíc 
když autor článku tuto skutečnost uznává sám.
Proto rekapituluji: křížek byl v roce 2001 poškozen 
padající ulomenou větví vedlejšího stromu. V r.2002 
jej kameník, pan Alexandr Bláha, odborně a kvalitně 
opravil.  Závěrečnou fází opravy bylo ošetření povr-
chu penetračním lakem.
Zbytky starých akátů v blízkosti křížku byly 
odstraněny, ale následně okolí postupně obrůstalo 
zmladky starých stromů a náletovými dřevinami.  
Před přibližně půl rokem dva šikovní pánové s 
vědomím vlastníka pozemku křoví pořezali a odstra-
nili.  Díky ji za to.
Úprava povrchu kamenných kvádrů nabílením byla, 
nejen díky předchozí penetraci, nevhodná.  
Nabílením se upravuje povrch, opatřený cemen-
to-vápenitou omítkou, nikoli přírodní kámen.  
(Móda natírání pískovcových sošek, většinou 
andělíčků na hřbitovech měla vzbudit dojem, že 
soška není pískovcová, ale mramorová).
Aktivita a působení jednotlivců - amatérů je ve 
veřejném prostoru jistě chvályhodná, ale měla by 
probíhat s vědomím vlastníka pozemku a artefaktu.  
A také s určitou znalostí, možná i po konzultaci s 
odborníkem (doktor Přibyl by byl i po odchodu do 
penze jistě ochoten poradit).
Dobrým příkladem jsou některé opravy v okolí Zlonic 
(v Královicích spolupracoval zmíněný kameník pan 
Bláha) a zcela jistě i zlonický Halašův kříž.  Je 
rozumné si artefakty nejdříve zmapovat, popsat 
jejich technický stav a poté třeba postupně opravit, 
restaurovat či úplně rekonstruovat.  Protože vím, že 
rozpočet obce není bezedný, je aktivita občanů 
vítaná, ale měla by odpovídat významu a kvalitě 
památky.
K poznámce pisatele ke stavu opěrné zdi naší 
zahrady: tato zeď byla na vyzvání tehdejších radních 
a s částečným finančním přispěním obce postavena 
mým prapradědečkem někdy na konci 19. století.  
Radní na výstavbě trvali pro zlepšení a scelení vzhle-
du ulice nad kostelem.
Zeď byla v pořádku do začátku 60. let 20. století, kdy 
se v zimě začaly silnice solit a solný roztok, který 

odlétává od kol vozidel, začal kameny narušovat (lze 
doložit chemickou analýzou).
V době, kdy měla být do západního portálu kostela 
znovu instalována kovová brána, bylo zjištěno, že se 
portál odchyluje od svislice směrem k západu a 
„táhne“ i naši zeď.  Přizvaný statik z ČVUT konsta-
toval, že odchylka 0,5 stupně není hodnota nebez-
pečná. Možný postup nápravy je v posudku zmíněn.
O zdi, kolem které se pisatel bojí chodit, říká statický 
posudek: „.. je dostatečně stabilní a není třeba ji 
aktuálně opravovat“. Dále zpráva konstatuje, že 
těžká automobilová doprava stavu zdi velmi 
neprospívá.
Poslední poznámka ke způsobu mého prý „plamen-
ného“ vyjadřování: nevyjadřuji se plamenně, ale 
věcně a reálně.  To dokládá i tato moje reakce.
A co jsem kdy pro koho udělala?  Tím se nehonosím, 
to ať každý posoudí sám. Tímto debatu na dané 
téma považuji ze své strany za ukončenou
        
             <<Milena Kozumplíková>>

PODĚKOVÁNÍ
Děkuji zastupitelům, kteří se mne zastali v posled-
ním Zlonickém zpravodaji. Příspěvek se týkal 
nevhodného chování pana Mgr. Tůmy vůči mně na 
červnovém jednání Zastupitelstva. Nemyslím si, že 
mám s panem Mgr. Tůmou nějaký spor, spíše mne 
mrzí, že mi kvůli jeho projevu nemohli odpovědět na 
mou otázku někteří další zastupitelé, jichž jsem se 
ptala. Bohužel jsem nedostala příležitost na jeho 
zkreslená tvrzení odpovědět přímo, přestože i já 
mám právo, stejně jako každý jiný občan, na 
zasedání Zastupitelstva promluvit.
Projednával se odprodej obecního pozemku ve 
Vyšínku,o který jsem žádala z důvodu urovnání 
vlastnických a uživatelských vztahů. Nepamatuji se, 
že by Zastupitelstvo odprodej z tohoto důvodu 
někdy neschválilo. I nyní Zastupitelstvo prodej 
schválilo a zastupitelé jednohlasně schválili i 
usnesení, že si mám nechat vypracovat znalecký 
posudek na cenu v místě a čase obvyklou. To jsem 
udělala a znalecký posudek předložila. Při hlasování, 
zda má být pozemek prodán za danou cenu, však 
hlasovalo pro tento návrh jen 6 zastupitelů. Ostatní 
se buď zdrželi hlasování, nebo byli proti. Aby vzniklo 
usnesení a pozemek mohl být odprodán, je však 
třeba, aby pro návrh hlasovalo alespoň 8 zastupi-
telů. Chyběly tedy 2 hlasy k tomu, abych mohla 
vyhovět výzvě Katastrálního úřadu ve Slaném, který 
nedávno prováděl ve Vyšínku kontrolu, a odstranit 
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letitý nesoulad v katastru nemovitostí.
Chtěla jsem vysvětlit případné nejasnosti, které snad 
vedly některé zastupitele k tomu, že se hlasování 
zdrželi nebo hlasovali proti. Proto jsem se jich ve-
řejně zeptala, proč takto hlasovali. Naprosto jsem 
jim tím nechtěla upírat právo rozhodnout se tak, jak 
uznají za vhodné. Pan Mgr. Tůma však reagoval 
poněkud dotčeně už jenom proto, že jsem se zepta-
la. Zpochybnil znalecký posudek, který jsem nechala 
vypracovat, a potom vyslovil myšlenku, u které stojí 
zato se zastavit. Hlasoval prý proti, neboť se mu 
nezamlouvalo, jak jsem se v minulosti zachovala ve 
zcela jiné záležitosti, která s projednávanou věcí 
vůbec nesouvisí. Jakoby zastupitel měl právo 
prostřednictvím svého hlasování odměňovat ty 
občany, kteří mu nadbíhají, nebo naopak trestat ty, 
kteří se mu nelíbí. To je představa naprosto nepři-
jatelná a scestná. Pokud má pan Mgr. Tůma takové 
výhrady k mé osobě, že mu to znemožňuje objek-
tivně rozhodovat, může to oznámit před hlasováním 
a jako podjatý se ho neúčastnit. Ale hlasovat pro to, 
aby občan nechal vypracovat znalecký posudek už s 
tím, že budu hlasovat proti, až bude chtít pozemek 
za stanovenou cenu koupit – to vypadá spíše jako 
naschvál.
Těší mne, že velká část Zastupitelstva se s takovým 
jednáním neztotožňuje a veřejně se od něho distan-
cuje. Zastupitelé nejsou žádná vrchnost, aby jednali 
s občany jako s poddanými. Jsou to naši námi zvolení 
zástupci, kteří složili slib, že budou podle svého 
nejlepšího vědomí a svědomí pracovat v zájmu 
městyse Zlonice a jeho občanů. A jsme to my, 
občané a voliči, kteří ve volbách zhodnotíme, jak se 
jim to daří.       
      <<Alena Karafiátová>>

STŘÍPKY Z KNIHOVNICKÉ KRONIKY I.
Nejdříve pár slov úvodem. V r. 1988 jsem začala psát 
kroniku knihovny (spíš pro svou potřebu, abych se 
mohla podívat trochu zpátky a připomenout si, co se 
který rok stalo). Ze začátku jsem jen pár slovy 
zaznamenávala, jaké byly celkové výsledky a jestli se 
konala nějaká akce pro veřejnost.
Až v roce 1998 (150. výročí založení první knihovny ve 
Zlonicích) přijel na besedu tehdy ještě ne tolik známý 
pan Jiřího Stránského – spisovatel a scénárista. 
Myslím, že to, co mi napsal bezprostředně po 

vystoupení i později v dopise je krásným pozváním 
k dalšímu pokračování příště… 

Doslovně přepsáno:
21. 10. 98
Jakmile cokoliv píšu pro Knihovnu, vždycky se mi na 
chvilku roztřese ruka. Je to proto, že se mě zmocní 
úcta a taky trochu stud, že sám mnohdy dělám pro 
život knihy míň než lidé v knihovnách, bez nichž by 
ona nádherná tradice čtení možná už jen skomírala.
Ve Skandinavii mají takový zákon, že autor nedos-
tane celý honorář, pokud se svou knížkou neobjede 
daný počet knihoven. Díky tomu jsou tam i v 
nejodlehlejších místech knihovny skutečnými centry 
kultury.
Patřím k těm, co usilují, aby to bylo i u nás. Knihovní-
ci, kteří u nás zachovávají knihovny jako centra 
kultury i bez tohoto zákona, mají můj bezmezný 
obdiv.
Neděkujte mi, že jsem přijel. Byla to má povinnost. 
Já děkuji Vám.  Jiří Stránský

V Praze, 25. 10. 98
Milá paní Srbková,
Protože mě pořád pěkně trápí ten pásový opar, 
dostávám se k psaní až teď. Chci Vám poděkovat: 
nejen za vlídné přijetí, ale především za dar, který 
jsem rozbalil až doma a který mě nejen mile přek-
vapil, ale především moc potěšil. Jako byste věděli, 
co tolik potřebuji a čeho nemám nikdy dost, neboť 
to buď ničím, nebo někde nechávám.
Doufám, že mé vystoupení bylo alespoň k něčemu a 
někdy zase rád přijedu – do míst svého dětství se 
člověk k stáru rád vrací. Přestože si zatím své stáří 
moc nepřipouštím.
Ještě jednou děkuji a srdečně zdravím. Jiří Stránský

Pro úplnost – pan Stránský od nás dostal sadu pero + 
propisovačka a také 2 bloky na psaní.
             <<Marie Srbková >>
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VYPRÁVĚNÍ O ZLONICÍCH  
podle rozhlasových relací Jul. Šváchy
Pošta -pokračování
   Při založení pošty ve Zlonicích r.1862 tvořily poštovní 
obvod Zlonice a 20 okolních obcí.
   Před r.1925  Zlonice,Břešťany, Tmáň, Nový Dvůr, Beřo-
vice, Bakov, Dřínov, Lisovice, Stradonice, Vyšínek a Páleč. 
Do 1.5. toho roku roznášeli poštu listonoši jen ve Zlo-
nicích, z ostatních obcí si docházeli pro poštu do Zlonic 
strážníci.
   Od 1. 5. 1925 byly přidělené obce rozděleny na dva 
doručovací obvody s dvěma listonoši.   V době, kdy pošta 
do Zlonic byla přivážena vlakem, jezdilo se k vlaku 
čtyřikrát denně s povozem a koněm.
   Ve Zlonicích byla pošta roznášena dvakrát denně: 
v 7 a 10 hodin, noviny přicházely vlakem v 9 hodin. To 
platilo do r.1925. Od r.1958 je pošta roznášena jen jednou 
dopoledne.
   Od 18. 5. 1952 nepřivážely poštu vlaky, ale autobus.
  Počet zaměstnanců: v letech 1862 až 1897 poštmistr 
a 1 úředník, pak se počet zvyšoval, a v r.1958 je osm 
zaměstnanců.
   Pojízdnou poštu  měl ve své režii poštmistr Václav 
a Frant. Náprstek, kočím  byl Jos. Kučaba - jezdilo se 
i v neděli. Před ním jezdili také V. Novák, Jos. Franc 
a Bernard Kliment. Po 1.světové válce dovážel poštu 
V. Sajler, Maleček .
   Pamětníci vzpomínají také na jména pozdější: Láska, 

s taškami.        
                     <<Upravila Lib. Novotná, VKZ>>

OZNÁMENÍ
Vyšel nový SLÁNSKÝ OBZOR. K prodeji je ve slánském 
muzeu za 80 Kč. Zviditelnili jsme opět trochu historii 
Zlonic: VELKÁ VÁLKA.      
          <<Lib. Novotná, VKZ>>

VLASTIVĚDNÝ KROUŽEK ZLONICKA INFORMUJE
VKZ připravuje na letošní podzim setkání všech, kteří 
chtějí ostatním ukázat drobné připomínky minulosti - 
především s vazbou na Zlonice (dokumenty, fotografie 
a pohlednice, upomínkové a reklamní předměty, místní 
výrobky, ale také platidla, tiskoviny, knihy, podpisy 
zajímavých osobností, hračky a podobně) - a připome-
nout si dobu od čtyřicátých do osmdesátých let 
minulého století (případně i starší).
Termín, místo a čas setkání budou upřesněny ve Zlo-
nickém zpravodaji příští měsíc. 
Poznamenejte si sobotu 14. září od 16 hodin, kdy 
Vlastivědný kroužek Zlonicka pořádá v Památníku 
Antonína Dvořáka koncert k poctě Antonína Dvořáka 
k výročí jeho narozenin.
Přejeme příjemné prázdninové léto. Kam na výlet - přeci 
na Konopiště!
                                 <<Kateřina Baráková, předsedkyně VKZ>>

 
 
 

NABÍDKA PRÁCE
KUCHAŘ/KUCHAŘKA NA HPP
Domov velvary, poskytovatel sociálních služeb, 
přijme do hlavního pracovního poměru 
kuchaře/kuchařku. 

- praxe na podobné pozici min. 3 roky
- trestní behúhonnost
- směnný provoz - ranní, odpolední
- Plat dle tarifových tabulek
- znalost české kuchyně

oceníme flexibilitu, spolehlivost, 
zodpovědnost, pracovitost 
a poctivost. 

podrobnější informace 
u vedoucí sestry 
tel.: 607075056

O prázdninách a v září mohu nabídnout 

doučování AJ ve Zlonicích či ve Slaném a to od 

úplných začátečníků po upper-intermediate, 

případně konverzace na vyšší úrovni. Mám 

a ČJ. Připravím studenty i na zkoušky. 

Kontaktovat mě můžete na e-mailu 

uotanwa@gmail.com či na telefonním čísle 

+420 734 715 957 - Šimon.

DOUČOVÁNÍ

NEDĚLE PLNÁ CHUTÍ…
Kdy: 1. 9. 2019 od 12:00
Kde: Letní kino, Politických vězňů 1493/9, Slaný

Přijďte již po čtvrté společně strávit příjemné nedělní odpoledne 
plné především kvalitního jídla a dobrého pití. Těšit se samozřejmě 
můžete i na doprovodný program a uvolněnou rodinnou atmosféru 
v krásném prostředí Letního kina.    



ZPRÁVY Z FOTBALU
Dne 1. 7. – 5. 7. 2019 proběhl na fotbalovém hřišti Spor-
tovního klubu Zlonice 2. ročník fotbalového kempu 
mládeže. Účastnilo se ho 20 dětí ve věku 5 – 13 let ze 
Zlonic a přilehlého okolí. Děti trénovaly pilně pod 
vedením 4 trenérů mládeže SK Zlonice dvakrát denně. 
Kromě fotbalových tréninků, kterých se všechny děti 
aktivně účastnily, se samozřejmě našel prostor i na 
koupání, na koupališti ve Vraném. Kromě fotbalových 
tréninků byly pro děti připraveny různé soutěže a hry, 
mezi nejoblíbenější patřila tzv. pálkovaná. Velkým 
zpestřením pro naše děti byla návštěva zpěváka, herce, 
rappera a moderátora RAEGA, který s dětmi potrénoval, 
popovídal si a vyfotil se s nimi. Na čtvrtek večer připravili 
členové Výkonného výboru SK Zlonice společně s trenéry 
pro děti noční bojovou hru, spojenou se složením 
zkoušky odvahy v přilehlém remízu. 

Doufám, že soustředění se dětem líbilo a zároveň se 
naučily něco z fotbalového umění. Na příští rok se již 
připravuje 3. ročník tohoto kempu. Děkuji všem 
trenérům, dobrovolníkům z řad rodičů a Výkonnému 
výboru SK Zlonice za přípravu a realizaci výše zmíněného 
fotbalového kempu.       
               <<Předseda SK Zlonice Bc. Michal Špeta>>

140 LET ZALOŽENÍ SDH
Sbor dobrovolných hasičů Zlonice zve všechny spolu-
občany na oslavu 140 let založení SDH Zlonice.
Oslavy se budou konat v sobotu 7. září 2019 od 10,00 
hod. Započaty budou Dnem otevřených dveří na 
hasičské zbrojnici. Podrobný program bude zveřejněn na 

letácích.
Celý den bude završen taneční zábavou v sokolovně ve 
Zlonicích od 20,00 hod. 
Jako poděkování za spolupráci bude Železniční muzeum 
Lisovice přístupné účastníkům oslav 140 let Sboru 
dobrovolných hašičů Zlonice za dobrovolné vstupné. 
Stačí u pokladny ukázat brožurku "Hasiči v železničním 
muzeu" (Vokoun Family 2018), kterou získáte na 
hasičské slavnosti ve Zlonicích, a můžete si  expozice 
prohlédnout zcela zdarma nebo do kasičky vhodit 
dobrovolný příspěvek dle vašeho uvážení.
V areálu železničního muzea nebude samozřejmě 
chybět historická hasičská technika.

ŠLAPANICKÝ KAPŘÍK 2019
V pondělí 3. června 2019 proběhl na 
Šlapanickém rybníku již 2. ročník 
rybářské soutěže o putovní pohár 
pro děti Základních škol. Tři 
desetičlenná družstva ze ZŠ Zlonice, Mšené-lázně 
a Kmetiněves zaplnila pravý břeh rybníku a za asistence 
14 našich členů a svých učitelek se pustila do díla. 
Počasí bylo velmi teplé, nepodcenili jsme proto ani 
dodržování pitného režimu a občerstvení. Dlouho bylo 
pořadí vyrovnané, až v závěru se štěstí přiklonilo na 
stranu Zlonického družstva. 
Družstvo ZŠ Mšené-lázně tak loňské prvenství neobháji-
lo, i když mu přijela fandit zástupkyně školy paní Ivana 
Šebková. Skončilo druhé a pohár se tak stěhuje do 
Zlonic. Na třetím místě skončila Kmetiněves. Odměněni 
však byli všichni. Po slavnostním přípitku proběhlo 
vyhlášení výsledků, děti se těšily z medailí a malých 
pohárů ( firma BRAUN), krásných čepic (Rybářské 
potřeby "U Petra", TOI TOI a Oceložrout) a vynikajících 
koláčků (Cvrčovická pekárna). Překvapením pro vítězné 
družstvo byla projížďka na koni a to díky našemu členu 
Ladislavu Folaufovi z Pálče. Děti odjížděly domů velmi 
spokojené a plné nevšedních dojmů.
Krásné úlovky si prohlédněte na přiložených 
fotografiích. Za zmínku stojí zejména amur/66 cm, 
kterého ulovil Jakub PARPEL. Gratulujeme!
Poděkování za krásné dopoledne a hladký průběh akce 
patří organizačnímu týmu pořadatelů, který vytvořil pro 
děti opravdu vynikající podmínky. Zvláštní poděkování je 
nutno vyslovit skvělým dětem a jejich obětavým 
učitelkám, a zejména našim sponzorům: Povodí Vltavy, 
Cvrčovické pekárně, firmě Oceložrout, TOI TOI Slaný, 
Středočeským vodárnám, Rybářským potřebám " U 
Petra" ze Slaného a firmě BRAUN, bez kterých bychom 
nemohli takovouto akci uskutečnit.
Jsme všichni rádi, že se letos vše povedlo na výbornou a 
už těšíme na příští rok na další ročník našeho Kapříka!
Ing. Vladimír Dostál - správce webových a face-
bookových stránek 
vladimir0365@seznam.cz
Český rybářský svaz, z.s., Místní organizace Šlapanice
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ZVEME VÁS NA AUTOBUSOVÝ ZÁJEZD
Kam: Autobusový zájezd s návštěvou státního zámku Dobříš, prohlídka pivovaru Velké Popovice s kozlovou 
školou čepování piva a s návštěvou Velkopopovické Kozlovny včetně Kozlí párty.
Kdy: 26. 10. – 27. 10. 2019
Cena: 1.920 Kč/os.
Příplatek: 1- lůžkový pokoj + 290 Kč
Příplatek na hudbu 180 Kč/os
Přihlášky u pí. Kotěrové na Úřadu městyse nebo na tel. 734412811.
V ceně: 
• 1x ubytování se snídaní 
• 1x večeře ve Velkopopovické Kozlovně + Kozlí párty „Sněz a vypij co můžeš“
• 1x prohlídka pivovaru s kozlovou školou čepování piva 
• 1x prohlídka Černokosteleckého pivovaru
• doprava autokarem ze Zlonic

city bus23

Menzies Aviation 
(Czech), s.r.o.

Jsme společnost, která se zabývá pozemním odba-
vením na Letišti Václava Havla. Hledáme nové 
kolegy/kolegyně do našeho týmu. Pokud tě zajímá 
letectví, odbavování cestujících nebo technické 
odbavení letadel, pak hledáme právě TEBE. 
Spolupracujeme s významnými společnostmi, jako 
jsou (Emirates, Qatar Airways, British Airway nebo 
Finnair). Absolventi jsou u nás vítáni. Veškeré zaškolení 
je samozřejmostí. Napište a domluvíme si termín 
pohovoru. 
adam.krumpl@menziesaviation.com

POUŤ ve Zlonicích 
8. 8. 2019 - 11. 8. 2019 
provozní doba: čt + pá 15 h – 19 h, 
                            so + ne 10 h – 19 h.
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• 8. - 11. 8. 2019 - pouťové atrakce na náměstí ve Zlonicích
• 17. 8. 2019 od 20.00 hod. - Open air taneční zábava - hřiště SK Zlonice, hraje skupina Globus band
• 17. 8. 2019 od 14.00 hod. - Slánský Woodstock 2019 - letní kino
• Cyklohráček pojede v sobotu 3. 8., 17. 8. a 7. 9. (bližší informace na www.cyklohracek.cz)

Kalendář akcí
Srpen


